
 

 
 
 
 
 
 

Skolebestyrelsesmøde 
 

MANDAG DEN 17. MAJ 2021 KL. 17.00-19.00 
 

GOOGLE MEET – mødet er virtuelt grundet COVID19 
 
 
 
 

 
Deltagere: 
 
Janne Møller Olesen  Anne Mette Schilling Schubart   
Per Søndergaard Mathiesen Minna Jokumsen 
Line Duedahl Olesen (9A)  Lis Dahl Mathiesen 
Josefine Frederiksen (7B)  Torben Haurits Nielsen 
Elias Nørholm Søborg (10G2) Ane Nørøxe  
Lene Lundsberg  Niels Nygaard Jensen    
Lilli Lindberg Larsen   Jan Stigaard    
Iben Ellehauge (Formand)  Arne Omar Sørensen 
   
     
 
 
Inviterede:  
 
Afbud: Minna Jokumsen 
 
 
Dagordenen omfatter punkterne: 59 - 65 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
 

 



 

 
 
 
 

 
Dagsorden: 
 

59. Velkommen (Iben) 5 minutter 
Minna Jokumsen træder ind i bestyrelsen og afløser Dorte Klok. 
 

60. Godkendelse af dagsorden og referat (Iben) 5 minutter 
Referat er godkendt.  
 

61. Corona og genåbninger (Iben, Elias, Line, Josefine, LU, OS) 20 minutter 
Iben, Lene og Omar orienterer. 
Elevrådsrepræsentanter supplerer med elevperspektiver. 
Omar opsummerer på Corona smitteudbrud på Søndre Skole. Skolen kunne ikke have 
klaret sig bedre ud af situationen, end vi gjorde. Styrelsen for Patientsikkerhed og 
smitteopsporingen har rost håndteringen af situationen og forløbet.  
MF10 har indtil videre været forskånet for smittetilfælde.  
I forbindelse med smitteudbrud på Søndre oplevede eleverne, at det var en fin og ordentlig 
måde, de blev sendt hjem på. Eleverne har ikke været så syge. Det er kun nogle ganske få, 
der blev meget syge.    
Ellers oplever eleverne, at det er svært at være så opdelte, at man ikke kan mødes på 
årgangene. 9. klasserne er desuden bekymret for deres sidste skoledag og efterspørger en 
melding på, hvordan kommer til at foregå.  
På 10. årgang er man også bekymret for, om man må holde sidste skoledag. Der har været 
holdt elevrådsmøde om sidste skoledag.  
Skolen melder plan for sidste skoledag til forældre og elever tirsdag, d. 18. maj. Ifølge de 
gældende retningslinjer, skal sidste skoledag være klassevis med morgenmad i klasserne 
og aktiviteter i klasserne. Karamelkast og lærerdyst kan ikke lade sig gøre i år i forhold til 
de gældende retningslinjer.  
 

62. Timefordelingsplanen (OS, LU) 60 minutter 
Omar fremlægger timefordelingsplanen for 2021/2022. Se bilag. 
Forandringerne i timefordelingsplanen på SDR følger beslutning truffet af den tidligere 
bestyrelse. Målet for punktet er nuværende bestyrelses godkendelse af planen. 
Lene forklarer, hvordan brobygningen MF10 planlægges for kommende år, samt om større 
samarbejde mellem Sproghuset og MF10. 
Timefordelingsplanen og brobygning for kommende skoleår godkendes af 
skolebestyrelsen.  
 
Timefordelingsplanen er central i en fremadrettet drøftelse, hvor bestyrelsen har besluttet 
at undersøge mulighederne for at konvertere understøttende undervisning til  
2-lærerordning jf. Folkeskolelovens § 16b og § 16d. 
Under dette punkt indleder vi denne drøftelse, fordi et overblik over planen er vigtigt for at 
kunne se muligheder og konsekvenser ved timenedsættelse. 
Vi deler os i to grupper og drøfter muligheder og konsekvenser.  
 
 



 

 
 
 
 
 
 
Drøftelserne danner grundlag for fortsatte drøftelser og et oplæg fra ledelsen til forskellige 
muligheder på møde efter sommerferien. 
 
Gruppe 1: En kompleks størrelse. FLekS er godt for de svage elever. 7. årgang er med 
præst dem, der afgjort har flest timer. Opfordring til at kigge på 7. årgang og deres 
mulighed for kortere skoledag.  
Gruppe 2: FLekS er både elever og lærere enige om er godt. Kunne Søndre skole valgfag 
være en mulighed for at skære timetallet ned?  
 
Kunne skoledagen være tilrettelagt anderledes, således at eleverne møder senere, men 
har fri på samme tidspunkt?  
 
Andre perspektiver man skal være meget opmærksom på, hvem der ”rammes” af de 
forskellige muligheder; møde senere, manglende FLekS osv. Er det kun de 
ressourcestærke elever og forældre, der vil profitere af dette? 
 
Bestyrelsen beslutter, at Omar kommer med 3 oplæg, der tager udgangspunkt i 60 minutter 
moduler:  

1. 7. årgang kortere skoledag 
2. Alle årgange kortere skoledag 
3. Den kreative. Afkortning af UVM- valgfag og idræt, således disse fag kun er 1,5 

time – som minimums timetal fra ministeriet.  

Punktet drøftes igen på første møde efter sommerferien.   

 
63. Sammenhængen til Valsgård Skole og Bymarkskolen (Iben, Per, OS) 15 minutter 

Der har været møde mellem skolebestyrelsesformænd og skoleledere. Iben og Omar 
refererer fra mødet, og Omar fortæller lidt om udviklingen i det faglige samarbejde mellem 
skolerne. Næste skridt er, at Omar laver en plan på baggrund af vores aftaler mellem 
skolerne. 
Omar og Iben orienterede fra mødet.  
1.enighed om at droppe muligheden for at tilkende 5 kammerater, som det kunne være 
trygt at komme i klasse med. 
2.mere samspil tidligere både fagligt og socialt – både elev og lærerdel.  
Der er besluttet, at der fagligt skal arbejdes med overgangsemner i dansk og matematik. 
Fødeskolen slutter med et emne i 6. klasse, som dansk og matematiklærerne på Søndre 
starter op med i 7. klasse. Formålet er at danne bro i fagene i overgangen mellem 
fødeskole og Søndre.  
Overgangsemner er:  
Matematik -  sandsynlighedsregning 
Dansk – fagbegreber og noveller. 
Derudover er der et ønske fra lærerne fra fødeskolerne. De vil meget gerne komme på 
besøg og se, hvordan går det vores gamle elever.  
  
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 

64. Orientering (OS) 10 minutter 
Økonomi  
Status 122 i kommende 7. årgang + 80 elever på MF10.  
 
Personalesituationen: 
Fornuftig situation lige nu. Vi får et barselvikariat og Helle Jørgensen går på pension. 
Derudover kommer der en elev, der skal have praktisk hjælp. Der vil derfor komme et 
stillingsopslag. Anne Mette og muligvis Iben melder sig til et eventuelt kommende 
ansættelsesudvalg.  
 
Prioriteringer i den indvendige vedligeholdelse: Biologi, Billedkunst, Personale- og 
mødelokale MF10: 
Vi arbejder på at få et ekstra billedkunstlokale og flytter derfor biologi op til fysik, således 
der kan blive en ren naturfagsgang med fysik, geografi og biologi.  
HEG flytter ind på MF10 og optager flere kvm bl.a. bliver personalerummet til et 
klasselokale. Det betyder, at der derfor skal laves et nyt personalerum i det gamle 
kantinekøkken og depot.   
 
Klassesammensætning MF10: 
For kommende skoleår bliver der én gymnasieklasse med 24 elever, to erhvervsklasser 
med i alt 36 elever og fodboldklassen med 20 elever.  
 

65. Eventuelt (5 minutter) 
Spørgsmål fra bestyrelsen hvor vi er i processen med Høringssvar på teknisk service?  
Der indstilles til politisk beslutning i juni måned, at teknisk service centraliseres. 
Høringssvaret er læst og man har taget til efterretning, at processen ikke har været i god 
tid. Man vil derfor gerne være i mødekommende i forhold til den kommende proces om 
hvordan centraliseringen skal foregå.    
 
Næste møde er d. 16. juni.  
 

Kommende møder: 
Godkendelse af skema 


